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Ministrul Energiei: Vom avea în acest an o lege a energiei eoliene offshore

Legea energiei eoliene din mare (offshore wind) va fi gata în cel mai scurt timp, în acest an, pentru a

permite începerea masuratorilor pentru viitoarele proiecte, a declarat, luni, ministrul Energiei, Virgil

Popescu.

 

El a fost prezent la Simpozionul Român al Energiei - SIREN 2021, organizat de Comitetul National Român al

Consiliului Mondial al Energiei în perioada 6-8 septembrie.

 

"Marea Neagra are un potential energetic urias, atât în subsol, prin zacamintele de gaze, cât si în privinta

potentialului eolian. M-am uitat la proiectul de lege din Comisia de industrii si cred ca putem sa îl adaptam în asa

fel încât sa avem cât mai repede o lege si cred ca este cel mai rapid mod de a avea anul acesta o Lege a offshore

wind, poate ca nu este perfecta, dar sa avem o lege ca sa putem începe explorarile în acea zona", a spus Popescu.

 

Acesta a aratat ca nu este de acord ca Agentia Nationala pentru Resurse Minerale sa concesioneze perimetre pentru

energia electrica, întrucât aceasta institutie se ocupa de gestionarea rezervelor subsolului.

 

În lege vor fi incluse si noile metode de subventionare, precum contractele pentru diferenta si banii din Fondul de

Modernizare.

 

"Cred ca, adaptându-le cu noile mecanisme financiare si noile scheme de ajutor de stat, putem avea rapid o lege a

offshore wind în România, modificând-o în Comisia de industrii, dând un raport si adoptând-o în plen", a continuat

ministrul Energiei.

 

Potrivit acestuia, fara o lege, investitorii nu se pot apuca de masuratori.

 

"Hidroelectrica este pregatita sa înceapa o investitie în Marea Neagra si sunt convins ca o sa gaseasca parteneri cu

expertiza astfel încât sa avem primul parc eolian offshore de 300 de MW cel putin. Pentru acest lucru este nevoie

de întarirea retelei de transport al energiei si de închiderea inelului de 400 kV. Am gasit solutii împreuna cu

Transelectrica si o sa vedeti în curând ca probabil, Transelectrica va fi printre primii beneficiari ai Fondului pentru

Modernizare, poate chiar de anul acesta", a mai spus ministrul Energiei, Virgil Popescu. 
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